

PEMBERITAHU PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN KHALID BIN ABD. SAMAD
KAWASAN : SHAH ALAM
TARIKH BAHAS : 5 APRIL 2017
NO. SOALAN : 28

TUAN KHALID BIN ABD. SAMAD minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan tindakan kerajaan untuk menentukan bahawa pelaburan dan pinjaman dari Negara Komunis China tidak akan menghasilkan keadaan penjajahan ekonomi negara oleh Komunis China.

Jawapan:

Tuan Yang Di Pertua,

1. China merupakan antara sumber pelaburan langsung asing utama negara. Syarikat-syarikat seperti Ye Chiu Non-Ferrous Metal (M) Sdn Bhd (logam asas), Comtec Solar International (M) Sdn Bhd (industri solar), Jinko Solar Technology Sdn Bhd (industri solar), Ji Kang Dimensi (M) Sdn Bhd (logam asas), Xiamen University (perkhidmatan pendidikan), Huawei Technologies (Malaysia) Sdn. Bhd. (ICT) dan CSR Rolling Stock (M) Sdn Bhd. adalah di antara syarikat China yang telah melabur di Malaysia.
2. Jika kita lihat kepada pelaburan dalam sektor pembuatan, bagi tempoh Januari hingga Disember 2016, jumlah pelaburan yang **diluluskan** dari negara China dalam sektor pembuatan adalah berjumlah RM4.8 bilion. Pelaburan ini melibatkan 33 projek dan dijangka akan menjana 10,147 peluang pekerjaan. Pelaburan yang diluluskan dari negara China merupakan pelaburan langsung asing yang terbesar bagi tempoh ini. Daripada jumlah pelaburan ini, sektor industri barangan elektronik dan elektrik mencatatkan pelaburan langsung asing (FDI) yang tertinggi dari negara

China iaitu berjumlah RM1.8 bilion, diikuti dengan industri barangan galian bukan logam (RM1.4 bilion) dan industri barangan logam asas (RM1.3 bilion).

3. Bagi jumlah pelaburan dari negara China yang telah **direalisasikan** setakat tahun 2016, Malaysia telah mencatatkan jumlah pelaburan akumulatif dari negara China sebanyak RM14.2 bilion dalam sektor perkilangan. Pelaburan ini melibatkan 220 projek dan telah menjana 33,020 peluang pekerjaan. Daripada jumlah pelaburan yang direalisasikan ini, sektor barangan logam asas mencatatkan pelaburan yang tertinggi iaitu sejumlah RM6.4 bilion, diikuti dengan industri barangan elektronik dan elektrik (RM4.7 bilion), industri barangan galian bukan logam (RM1.4 bilion) dan industri tekstil and barangan tekstil (RM560.9 juta). Pelaburan yang telah direalisasikan dari negara China setakat tahun 2016 berada di kedudukan kelapan.

4. Syarikat-syarikat dari negara China turut melabur dalam projek-projek infrastruktur di Malaysia. Kerajaan menggalakkan usahasama dan penglibatan syarikat-syarikat kerajaan dan sektor swasta dalam projek-projek pembangunan bagi merancakkan ekonomi negara,

seterusnya memberi peluang dan membangunkan rantaian bekalan perkhidmatan oleh syarikat-syarikat tempatan.

5. FDI di sektor pembuatan juga telah membawa pertumbuhan kepada perkhidmatan sokongan seperti pengurusan perbendaharaan, teknologi maklumat, kejuruteraan, pengurusan sumber manusia, logistiks dan pembelian. Momentum yang kukuh dibina pada industri perkongsian perkhidmatan telah mendorong penubuhan fungsi ibu pejabat serantau.
6. Syarikat-syarikat asing di Malaysia juga telah meningkat pengambilan modal insan tempatan, khususnya untuk kemahiran pengurusan. Semasa bekerja di syarikat-syarikat multinasional, bakat tempatan dapat mempelajari kemahiran keusahawanan di samping menimba ilmu.
7. Syarikat-syarikat gergasi China juga mengambil bahagian dalam pelaburan strategik jangka panjang di negara kita seperti pembangunan Taman Perindustrian Kuantan Malaysia-China (Malaysia-China Kuantan Industrial Park - MCKIP), projek pelabuhan laut dalam dan perindustrian maritim di Melaka (Melaka Gateway) dan juga penubuhan

kampus Universiti Xiamen di Malaysia.

8. Satu lagi contoh ialah projek Forest City yang merupakan pembangunan bersama dengan Esplanade Danga 88 Sdn. Bhd. (EDSB), sebuah syarikat dimiliki sebahagiannya oleh Kumpulan Prasarana Rakyat Johor (KPRJ). Projek ini mempromosikan Sistem Bangunan Industri (Industry Building System - IBS) dalam jangka masa 20 tahun. Ia akan mewujudkan lebih 220,000 peluang pekerjaan kepada rakyat Malaysia pada tahun 2025. Projek ini dijangka menerajui landskap pembangunan sektor hartanah dan pembinaan di Malaysia.

9. Selain itu, sebahagian daripada pelaburan China terletak di kawasan kurang maju. Pembangunan MCKIP di Pahang sebagai contohnya, akan merangsang perniagaan tempatan, menyediakan peluang pekerjaan kepada rakyat Malaysia dan menjadi pemangkin pertumbuhan pelaburan di negeri tersebut. Sungguhpun China atau mana-mana negara melabur di Malaysia, pelabur-pelabur tersebut wajib mematuhi undang-undang dan peraturan tempatan yang telah ditetapkan.

10. Malaysia mengamalkan ekonomi terbuka dan sentiasa menggalakkan pelaburan dari semua sumber menerusi dasar perdagangan yang mesra pelabur. Kita sentiasa peka dan sedar akan keperluan untuk melindungi kepentingan negara. Kita perlu terus berdagang dengan pelbagai negara di seluruh dunia. Pertumbuhan perdagangan akan menyumbang kepada pertumbuhan ekonomi negara.

11. Dalam pada itu, sangkaan bahawa pelaburan China merupakan salah satu bentuk penjajahan komunis adalah tidak benar sama sekali. Benua Asia kini masih mempunyai momentum pembangunan dan transformasi ekonomi yang memberangsangkan. Dengan itu, di kala fenomena ekonomi global yang tidak menentu, faktor pelaburan dan perdagangan dari negara China akan memberi kesan-kesan positif kepada pembangunan ekonomi negara dan akan meningkatkan hubungan dua hala antara Malaysia dan China.